
Ranualaisia käytäntöjä 
osallisuuden vahvistamisessa



Vammaisneuvoston toiminta

• Järjestöjen esittämät edustajat 

• Kunta on nimennyt lautakuntien edustajat 
sekä sihteerin. Toimintakaudella 2017-2021 
pyrittiin siihen, että myös palveluiden käyttäjiä 
on mukana neuvostossa 

• Kehittämisesityksiä lautakunnille

• Inva pysäköintipaikkojen lisääminen, hissi 
kunnanvirastolle ja levähdyspenkkejä 
keskustan alueella



Kuulluksi tulemista ja moniäänisyyttä

• Kuntaan esitetty toivomus vammaisten työtoiminnan ja 
työllistämisen kehittämisestä.

• Syntyi keskustelua osatyökykyisten työllistymisestä. Miten 
löytäisimme työnteon mahdollisuuksia meille kaikille? Mitä 
työnteon mahdollisuuksia työnantajilla olisi? Mitä on 
tulevaisuuden työllistäminen ja työllistyminen? 

• Järjestettiin keskustelutapahtuma jossa tavoitteena oli 
palvelukäyttäjien ja yrittäjien, työnantajien ja palveluiden 
järjestäjätahon yhteinen kuuleminen ja vuoropuhelu aiheesta 



• Tapahtumaa suunniteltiin yhdessä

• Asiantuntijoina mukana keskustelemassa oli  
kuntalaisia ja työnantajia sekä Kehitysvammaisten 
tukiliitto ry:n työelämän asiantuntija Kari Vuorenpää 
ja johtava työllisyysasiantuntija Tuija Keihtä Lapin 
Liitosta. Keskustelua ja vuoropuhelua oli kutsuttu 
vetämään Rovaniemen VAY toiminnasta 
verkostokonsultti



Kehittämisajatuksia

• Vammaisneuvosto voisi kokoontua useammin

• Positiivisuus sekä vammaisten henkilöiden 
kuuleminen ja kokemusasiantuntijatoiminta 

• Yhteiskunnan  osallisuutta pitäisi lisätä kaikilla 
sektoreilla huomioimaan vammaisuuden 
aiheuttamien esteiden vähentämistä 

• Kts. Ranuan kunnan vammaispoliittinen ohjelma 
2016-2020


